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Izveštaj sa CEV Evropskog prvenstva za juniorke – U19 

(Estonija/Finska 16 – 24. avgust 2014) 
 

  
Već viĊeni poĉetak o nominaciji od strane sudijske komisije... NE! 
Kad je na mojoj stranici na cevadmin.cev.lu objavljena nominacija ECH U 19 nisam mogao 
da verujem. Prva pomisao “najzad”!!!   
Gledam imena sudija i pokušavam da naĊem poznato ime meĊu kolegama.  
 
ANDERSEN Michael (DEN) 
KOOTER Ingebor (NED) 
MAKSHANOV  Evgeny (RUS) 
MUHA Bruno (CRO) 
MURULO Toomas (EST) 
ZAHORCOVA Karin (CZE) 
PAPADOPOL Veronica Mioara (ROU) 
JOKELAINEN Ari (FIN) 
VESTBO Geir (NOR) 
EMIROGLU  Arzu (TUR) 
BOULANGER Marie-Catherine (BEL) 
PUECHER Andrea (ITA)  
LAZAROVA Milena (BUL) 
NIEDBAL Anna (POL) 
BYHLIN Malin (SWE) 
Poznajem kolege iz Danske, Rusije i Rumunije. OK! 
   
Naravno tu je i spisak sa imenima zvaniĉnika CEV-a koji će obavljati funkciju ţirija na 
ovom takmiĉenju: 
 
MEYER Andre  
HRONEK Jan 
BROKANE  Inara 
PEKALIS  Maris 
SCHUETZ  Phillip 
NIKOLOVSKI  Zoran 
HOEBEN  Nikolaas 
GOTTWALD Jiri 
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Posebnu sudijsku komisiju na ovom takmiĉenju ĉinili su: 
 
SUPRANI  Umberto SRC President 
ZHARIKOV Gennady SRC Secretary 
ERMIHAN  Nihat SRC Member 
KONCNIK Peter SRC Member 
 
Poĉetna euforija vrlo brzo se pretvorila u neki vid panike jer je pauza od prethodno 
odsuĊene utakmice do novog takmiĉenja bila velika. Valjalo je uraditi nešto i pokušati 
organizovati neku utakmicu za suĊenje...  
 
Bezuspešno. Niko od klubova nije ni blizu poĉetka rada sa loptom u tom periodu. 
Komp na sto, utakmice za gledanje i pripreme mogu da poĉnu. Neobiĉno, ali korisno. 
 
Po pravilniku kartu za put sam trebalo je da dobijem tri nedelje pre poĉetka takmiĉenja. S 
obzirom na to da je nisam dobio na vreme, e-mailom sam kontaktirao predstavnika 
Odbojkaškog saveza Finske koji je bio zaduţen za komunikaciju sa zvaniĉnim licima na 
ovom takmiĉenju. Nakon toga sam dobio potvrĊenu kartu koja mi po satnici apsolutno nije 
odgovarala jer sam imao prvi let iz Beograda u 06:15! Poratak u Beograd 25.08.2014. u  
23:50! Komplikovano za organizovanje prevoza do beogradskog aerodroma. Naravno, u 
Srbiji je lako organizovati se kad uvek moţeš da se osloniš na prijatelje. Doĉekaju te na 
BAS-u, lagana veĉera, malo odmora, pa pravac aerodrom. 
 
Na frankfurtskom aerdromu sam se upoznao sa gospodinom Umbertom Supranijem koji je 
u društvu gospodina Petera Konĉnika ĉekao let za Helsinki. Pridruţila nam se koleginica 
Milena Lazarova iz Bugarske. Stigli smo u Helsinki, gde je bilo okupljanje svih sluţbenih 
lica na ovom takmiĉenju. Hotel blizu aerodroma, ruĉak i prvi sastanak. Gospodin Jan 
Hronek, koji je obavljao funkciju predsednika Ţirija na ovom takmiĉenju, upoznao nas je sa 
osnovnim detaljima vezanim za takmiĉenje. Odmah nam je saopštio ko gde nastavlja put. 
Znao sam da ću biti u Tampereu u Finskoj jer je naša reprezentacija bila u grupi koja je u 
Tartuu u Estoniji. Ĉlanovi ţirija u Tampereu su bili gospodin Maris Pekalis i Nikolaas 
Hoeben, ĉlanovi sudijske komisije su bili gospodin Gennady Zharikov i gospodin Nihat 
Ermihan. Prvih nekoliko dana u Tampereu su bili i gospodin Hronek kao i gospodin Zoran 
Nikolovski ĉlan Medicinske komisije CEV. 
 
Sudije su podeljene na sledeći naĉin: 
Grupa Tartu –Papadopol, Boulanger, Emiroglu, Byhlin, Andersen, Jokelainen, Makshanov, 
Puecher. Specijalna sudijska komisija  gospodin Umberto Suprani i gospodin Peter 
Konĉnik. 
Grupa Tampere – Kooter, Zahorcova, Lazarova, Niedbal, Muha, Murulo, Vestbo i moja 
malenkost. Specijalna sudijska komisija gospodim Genady Zharikov i gospodin Nihat 
Ermihan. 
 
Saopšteno je i da će šestoro sudija napustiti takmiĉenje posle grupne faze takmiĉenja, i to: 
Emiroglu, Byhlin, Lazarova, Niedbal, Vestbo i Puecher. Odluka o sudijama koje će 
napustiti takmiĉenje je doneta ranije jer su navedene kolege dobile avionske karte sa 
datumom povratka 22.08.2014. 
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Gospodin Hronek nam je saopštio bitne stvari kojih smo morali da se pridrţavamo na 
ovom takmiĉenju. Utakmice će se igrati sa tri a ne sa pet lopti, prvog dana ćemo sa 
protokolom krenuti minut ranije zbog zvaniĉnog fotografisanja reprezentacija, obavezna 
“face control” prvog dana takmiĉenja, svaki tim moţe da promeni libera za narednu 
utakmicu jedan sat pre poĉetka meĉa, a u okviru 12 igraĉa, obavezan alko test svih 
nominovanih sudija za svaku utakmicu. 
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Nakon ovog sastanka usledio je prvi sastanak Sudijske komisije i sudija delegiranih za ovo 
takmiĉenje. Gospodin Umberto Suprani kao predsednik komisije je rukovodio sastankom 
na kome nam je dao osnovne smernice za takmiĉenje.  
 
Prvo i osnovno – nismo policajci već uĉesnici predstave u kojoj svi treba da uţivaju! 
 
 KRITERIJUM!!! Prva stvar na koju nam je gospodin Suprani rekao da strogo obaratimo 
paţnju. Prijem prstima mora da bude ĉist! Drugi i treći kontakt sa loptom moraju da se 
sankcionišu ukoliko je odigravanje “prljavo”.  NE DOSUĐIVATI GREŠKU U ODNOSU NA 
POZICIJU RUKU I TELA,  VEĆ NA OSNOVU KONTAKTA SA LOPTOM! 
 
DISCIPLINA!!! Nikako ne dozvoliti bilo kakav protest prema bilo kom ĉlanu sudijskog 
kolegijuma! Drţati utakmicu pod kontrolom, fokusirani na dešavanja u igri. Samim tim 
umanjićemo mogućnost naše greške koje mogu prouzrokovati protest. Provokacije trenera 
odmah “saseći”! 
 
Prvi sudija: 

 Obavezno obaviti razgovor sa linijskim sudijama, skupljaĉima lopti, brisaĉima i 
brzim brisaĉima pre poĉetka utakmice! 

 Obavezna saradnja sa kompletnim sudijskim kolegijumom! 

 Diskretno proveriti da li je zapisniĉar ispravno obeleţio ekipu A i ekipu B u 
zapisniku.  

 Nakon završetka zvaniĉnog zagrevanja na mreţi, obavezno pitati Ţiri za dozvolu za 
poĉetak utakmice. 

 Pre donošenja odluke prvo prikupiti informacije od linijskih sudija i drugog sudije pa 
tek onda doneti odluku! 

 Ako smo sigurni da je inijski sudija doneo pogrešnu odluku i ako smo njegov znak 
videli “krajiĉkom” oka, pogledati ga pa onda pokazati ispravnu odluku. Na taj naĉin 
ćemo u linijskom sudiji probuditi svest i navesti ga da svoj posao obavlja još bolje! 

 
Drugi sudija: 

o Ne ponavlja sudijske znake za prvim sudijom osim u situacijama kada dosudi 
grešku iz svoje nadleţnosti. Pomoćni (skriveni) znaci kojima pomaţe prvom sudiji 
su dozvoljeni. 

o Diskretno proveriti da li je zapisniĉar ispravno uneo brojeve postava obe ekipe.  
o Prilikom zamene igraĉa, ukoliko je jedan igraĉ došao u zonu za zamenu igraĉa 

truditi se da što manje vremena potrošimo na nju. Ukoliko više igraĉa doĊe u zonu 
za zamenu igraĉa - ne ţuriti, ostaviti dovoljno vremena zapisniĉaru da ispravno 
evidentira sve izmene. 

o Prilikom TO i TTO ispratiti brisaĉe terena pogledom do onog trenutka kada smo 
sigurni da svoj posao rade kako treba, zatim prići zapisniĉaru i proveriti njegov rad 
diskretno.  Zatim prići stubu . 

o Kretanje sudije tokom akcije je poznato od ranije i treba ga samo ispoštovati – drugi 
sudija stoji 0.5-0.75 m od stuba na strani ekipe koja prima servis.  Ukoliko je napad 
bliţe prvom sudiji prilazi korak ka boĉnoj liniji  na strain ekipe koja blokira 
zauzimajući najbolji ugao kako bi što bolje video eventualnu grešku. Ukoliko je 
napad bliţi drugom sudiji – udaljava se korak od boĉne linije. 
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Rezervni sudija: 
o Masimalna koncentracija tokom cele utakmice!!! Primećeno je da se pojedine 

kolege ne odnose profesionalno kada imaju funkciju rezervnog sudije. To ne sme 
da nam se dešava! 

 
Ovo su bile osnovne smernice kojih smo se pridrţavali do kraja turnira.  Nakon sastanka je 
usledio medicinski pregled svakog od nas. Pregled je izvršio gospodin Zoran Nikolovski, 
ĉlan Medicinske komisije CEV. 
 
Sutradan je svaka grupa krenula svojim putem. Kolege koje su išle u Tartu krenuli su 
nešto pre nas koji smo išli u Tampere. Lagana voţnja autobusom i za otprilike dva sata 
smo bili ispred hotela u centru Tamperea. Hotel Sokos sa 5 zvezdica. Niko nema 
primedbu! Smeštaj po sobama pa u halu na inspekciju terena. Standardna provera, 
poĉevši od dimenzija terena, slobodnog prostora, isravnosti stubova i mreţe, … 
 
Interesantno je bilo to što su sluţbena lica bila smeštena u istom hotelu sa svim ekipama. 
Reĉeno nam je da je to bila odluka gospodina Hroneka. Bez daljih pitanja.  
 
Uveĉe je organizovan tehniĉki sastanak. Ništa neuobiĉajeno osim trajanja – CELIH 14 
minuta. Gospodin Hronek je insistirao da to bude zabeleţeno !! Naravno da je dobio veliki 
aplauz. 
 
 

 
 
 
 
 



Mirko Janković – Izveštaj sa CEV Evropskog prvenstva za juniorke 2014 

 6 

16.08.2014.,prvi takmiĉarski dan.  
Jutarnji sastanak sa ĉlanovima sudijske komisije, nikakva nova informacija u odnosu na 
prvi sastanak. Traţi se maksimalna koncentracija svih sudija. Usledile su nominacije. Prva 
utakmica Italija – Belgija.  Drugi sudija Ingeborg Kooter. Prvi sudija – ja ! Suvišno je i reći 
da sam sudio, pa naravno, 5 setova, 3:2 za Belgiju. Zašto kaţem naravno !!?? Par dana 
pre odlaska sam sedeo u kafani sa Ćusom i Defusom. Apsolutno sam siguran da su mi 
popreko pogledali u ĉašu sa pivom dok sam telefonirao.  Nisam ga video, ali ne 
iskljuĉujem prisustvo Dr. Vlade Ćuka u  istom objektu. Ja drugo objašnjenje nemam za 
ono što mi se dešavalo tokom prvenstva. Nisam umeo da odsudim utakmicu u tri seta i 
gotovo. Ĉak i na utakmicama na kojima sam bio rezervni sudija moralo je da se igra bar 
ĉetiri seta. Prozvali su me Black cat. Nije zbog kose, naravo. 
 
Sutradan na jutarnjem sastanku sam dobio i ocenu za minuli rad – very good. Mala 
primedba je stavljena na kriterijum odigravanja loptom.  Što se tiĉe ostalih utakmica, 
glavna zamerka gospodina Zharikova i gospodina Ermihana se odnosila na rad drugog 
sudije, tj na njihovo kretanje. 
 
17.08.2014. drugi takmiĉarski dan. 
Treća utakmica  Italija – Turska, prvi sudija Karen Zahorcova, drugi sudija – ja. SAMO 4 
seta, 3-1 za Tursku. Jutarnji sastanak, minuli rad – very good. Komisija prezadovoljna 
radom drugog sudije uz par video klipova sa utakmice i primera kako treba. Priznajem da 
se crna maĉka zarumenela, ali mi je naravno bilo drago.   
 
Poruka komisije je jasna -  od nas traţe da primenimo ono što se od sudija traţi. Ukoliko 
stave neku primedbu na rad, oĉekuju da se to i primeni u praksi. Naravno da nije moguće 
neke stvari ispraviti odmah i 100%, ali je za komisiju najbitnije da vide kod sudija da se 
trude da isprave greške na sledećoj utakmici.  
 
18.08.2014, treći takmiĉarski dan. 
Druga utakmica Turska-Belgija, drugi sudija Karen Zahorcova, prvi sudija –ja. 3-1 za 
Tursku. Jutarnji sastanak, minuli rad – very good. Dobijam još jednu pozitivnu kritiku. 
Podigao sam kriterijum odigravanja loptom, primenio u praksi ono što mi je reĉeno posle 
prve utakmice.  
 
 
19.08.2014. Slobodan dan!  
Ljudi koji su bili u organizaciji prvenstva, tj grupe u Tampereu su se zaista potrudili da nam 
ulepšaju svaki trenutak u njihovoj zemlji. Uobiĉajeno je mišljenje da su ljudi sa severa 
našeg kontinenta hladni kao i njihove zime, ali u ovom sluĉaju to zaista nije bilo tako.  
Prelep dan u predivnom Tampereu.  
 
 
20.08.2014. Opet slobodan dan – za mene.  
Nije naravno, danas sam rezervni sudija na drugoj utakmici Italija – Rusija. Kao što rekoh,  
3-2 za Rusiju.  
Jutarnji sastanak, minuli rad - niko ne ocenjuje rezervnog sudiju!! Šteta. Šalu na stranu, ni 
sam ne znam zašto su skupljaĉi baš na ovoj utakmici morali da izgube loptu za igru. I to tri 
puta. Potraga je bila uspešna, ali nisam mogao da se ljutim na skupljaĉe, jedva da su pošli 
u školu. 
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21.08.2014. peti takmiĉarski dan,  
Druga utakmica Rusija – Turska, prvi sudija Toomas Murulo, drugi sudija – ja. 3:2 za 
Tursku. :-/  
Jutarnji sastanak, minuli rad – nismo ocenjeni! Naime ĉlanovi komisije su iz Rusije 
odnosno Turske tako da na ovoj utakmici nije bilo sudijske komisije. A odsudio sam… ma 
dţaba priĉam. 
 

 
 
Ovo je ujedno bio poslednji dan za šestoro kolega koji se nakon prve faze vraćaju svojim 
kućama. TakoĊe i za dva ĉlana sudijske komisije, gospodina Petera Konĉnika i gospodina 
Nihata Ermihana. Organizatori su nam priredili oproštajnu veĉeru, odliĉna hrana, po neko 
pivo i dosta šale. Za pamćenje! 
 
Ranim ĉarter letom smo krenuli za Tartu. Ovo je ujedno i jedina primedba na organizaciju. 
Posle divne veĉere i druţenja buĊenje u 4:00! Kud ne organizovaše nešto za 
poslepodne… 
 
Šalu na stranu, ovo je bio zaista jedini naĉin da se prebacimo najbrţe moguće iz 
Tamperea za Tartu. Nakon 45 minuta leta smo stigli.  
 
Aerodrom, hotel, smeštaj po sobama, … Reĉ dve o hotelu. Kolegama iz ove grupe uopšte 
nismo hteli da priĉamo kakav “grozan” smeštaj smo imali u Finskoj. O hrani da ne 
govorim... 
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Sastanak sa gospodinom Supranijem i gospodinom Zharikovim. Generalno, komisija je 
zadovoljna dosadašnjim radom sudijskog kolegijuma. ALI … Naravno, kreće borba za 
plasman. Svaka utakmica, svaka pozicija u generalnom plasmanu ekipa je jako bitna zbog 
predstojećeg Svetskog prvenstva U19. Od sudija se traţi maksimalna koncentracija za 
svaku utakmicu. Opet se apostrofira disciplina i ponašanje ĉlanova ekipa koje mora da 
bude na najvišem nivou. Sudije moraju da spreĉe i sankcionišu nesportsko ponašanje. 
TakoĊe, opet smo upozoreni da smo na ovom takmiĉenju ĉlanovi sudijskog kolegijuma a 
ne reprezentacija koje uĉestvuju. Od nas se traţi da praktiĉno nemamo nikakav kontakt sa 
ĉlanovima reprezentacija zemalja iz kojih dolazimo, kao ni sa ĉlanovima reprezentacija 
drugih zemalja koje moţda poznajemo. Moţda ovo što se traţi od nas zvuĉi grubo, ali je 
ispravno. Svi znamo da svaki trener ima svoje viĊenje utakmice i toga kako bi sudija 
trebalo baš njima da sudi itd, itd. Najbolje je svako na svoju stranu! 
 
Tartu je poznat kao kulturna i univerzitetska prestonica Estonije, ĉiji je univerzitet osnovan 
daleke 1632. godine. Lagana šetnja gradom, upoznavanje sa centralnim trgom, … a onda 
pljusak. Sreća pa je hotel blizu. Kiša nam nije dozvolila da vidimo više od ovoga. Imali smo 
sreće da je prestala na sat vremena, baš onoliko koliko nam je bilo potrebno da 
provedemo na tradicionalnom Estonskom brodu u prijatnoj voţnji po reci Emajogi.  
 
23.08.2014. šesti takmiĉarski dan.  
Prva utakmica Ĉeška - Belgija, prvi sudija Papadopol Veronica, drugi sudija – ja. 3-1 za 
Ĉešku.  
Jutarnji sastanak, minuli rad – very good. Zaista na ovom prvenstvu nisam imao nikakvih 
zamerki od strane komisije kada sam bio drugi sudija. Nisam ništa spektakularno radio a 
da to već ne radim u domaćem prvenstvu. Zaista je priprema kroz utakmice domaćeg 
prvenstva a kroz prizmu naših kontrolora na utakmicama zapravo najbolja priprema za ono 
što radimo na meĊunarodnim utakmicama. Ĉak i kada se ĉini da naši kontrolori ponekad 
preteruju, sve to ima itekako smisla kad odemo preko da sudimo meĊunarodne utakmice.  
 
24.08.2014. sedmi, poslednji takmiĉarski dan. 
Druga utakmica, za 5. mesto Ĉeška – Bugarska, drugi sudija Boulanger Marie, prvi sudija 
– ja. Kako poĉeo tako i završio 3-2 za Bugarsku. E neću više u kafanu sa Ćusom i 
Defusom pre utakmice … 
 
Sastanak odmah nakon utakmice, minuli rad – very good. Gospodin Zharikov koji me je 
ocenjivao na ovoj utakmici se pozitivno izrazio o mom radu, a najviše jer sam prihvatio sve 
sugestije komisije koje sam dobio na takmiĉenju i primenio ih baš onako kako su od sudja i 
traţili – odmah! 
 
FINALE!!!!!  
Trebalo je to preţiveti a ostati neutralan. Hteo sam da puknem sto puta tokom utakmice, 
skoĉim, urlam na nekom od mnoštva fenomenalnih poena koji su naše devojke odigrale, 
ali… 
Sve je bilo mnogo lakše onog trenutka kada su kolege sa kojima sam gledao finalnu 
utakmicu poĉele da mi ĉestitaju ZLATNU MEDALJU koju je naša reprezentacija osvojila. 
Osećaj FENOMENALAN! Himnu sam otpevao sa zadovoljstvom.  
  
Opšti utisak posle prvenstva i svih sastanaka je da zapravo nisam ĉuo ništa novo što već 
nisam ĉuo od naših iskusnih kontrolora i kolega meĊunarodnih sudija koji imaju iskustva 
sa ovakvih prvenstava. Komunikacija koju sam imao pre odlaska na ovo prvenstvo mi je 
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umnogome pomogla i ovom prilikom se zahvaljujem  svima koji su  izdvojili svoje 
dragoceno vreme i posvetili ga meni. Trudio sam se da svojim angaţovanjem opravdam 
poverenje koje mi je ukazala sudijska komisija CEV, kao i poverenje koje je imala naša 
sudijska organizacija.  
 

 
 
Mirko Janković 
 
 
      
 
      
 
 

 
 
      
 


